
35830-VII Jaarverslag Ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties 2020

nr. Lijst van vragen

Vastgesteld (wordt door griffie ingevuld als antwoorden er zijn)

De vaste commissie voor Binnenlandse Zaken heeft een aantal vragen voorgelegd aan
de minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties over het Jaarverslag 
Ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties 2020 (Kamerstuk 35830-
VII, nr. 1).

Fungerend voorzitter van de commissie, 
Bosma

Adjunct-griffier van de commissie,
De Vos

Nr Vraag Bijlage Blz. (van) t/m

1 Kan een actueel overzicht gegeven worden van alle interbestuurlijke 
overeenkomsten (zoals regiodeals, convenanten, samenwerkingsafspraken, 
pacten, impulsen, deals etc.) die in deze kabinetsperiode (mede) door BZK zijn 
gesloten en kan per overeenkomst de actuele stand van zaken worden gegeven?

2 Hoeveel woningcorporaties hebben door middel van een juridisch 
scheidingsvoorstel, administratief scheidingsvoorstel, en/of afstotingsvoorstel 
voor DAEB- en niet-DAEB ingediend? En zijn er  woningcorporaties die dit nog
niet hebben gedaan? Zo ja, om hoeveel woningcorporaties gaat dit en hebben 
deze woningcorporaties die keuze nader toegelicht?

3 Wat is de gemiddelde nieuwbouwprijs van sociale huurwoningen van 
woningcorporaties? Wat is de gemiddelde nieuwbouwprijs van sociale 
huurwoningen van woningcorporaties per woningmarktregio?

4 Wat is de gemiddelde bruto huurprijs (zonder huurtoeslag) en netto huurprijs 
(met huurtoeslag) van sociale huurwoningen van woningcorporaties? Wat is de 
gemiddelde bruto huurprijs (zonder huurtoeslag) en netto huurprijs (met 
huurtoeslag) van sociale huurwoningen van corporaties per woningmarktregio?

5 Wat is het percentage dure scheefwoners onder sociale huurders? Kan dit 
uitgesplitst worden in de inkomensgroepen?

6 Wat is het percentage goedkope scheefwoners onder sociale huurders?

7 Wat is het percentage grote scheefwoners onder sociale huurders?

8 Wat is het percentage kleine scheefwoners onder sociale huurders?

9 Wat is het percentage sociale huur, middenhuur en dure huur?

10 Kunt u de inkomensgroepen (per jaar) «minder dan 34.678 euro», «34.678 euro 
tot 38.690 euro», «38.690 euro tot 44.360 euro», «44.360 euro tot 52.500 euro», 
«52.500 euro tot 70.000 euro» en «meer dan 70.000 euro» uitsplitsen naar huur- 
en koopprijssegment in de segmenten «gereguleerde huur tot 
kwaliteitskortingsgrens», gereguleerde huur tot aftoppingsgrens», «gereguleerde 
huur tot liberalisatiegrens», «geliberaliseerde huur tot 900 euro», 
«geliberaliseerde huur vanaf 900 euro», «koop minder dan 155.000 euro, «koop 
155.000 euro tot 193.000 euro», «koop 193.000 euro tot 238.000 euro», «koop 
238.000 euro tot 321.000 euro» en «koop vanaf 321.000 euro»?

11 Hoeveel sociale huurwoningen zijn er die op basis van het WWS-systeem bij 
huurdersmutatie zouden kunnen leiden tot een aanvangshuur boven de 
liberalisatiegrens?
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12 Is in de begroting rekening gehouden met gederfde inkomsten uit 
vennootschapsbelasting, in het geval fiscale verliezen van woningcorporaties 
worden overgenomen door andere woningcorporaties?

13 Kunt de jaarlijkse toewijzing 2010 tot en met 2020 en de ontwikkeling van de 
sociale huur/ corporatievoorraad splitsen in doelgroepen: migratieachtergrond 
(westers), migratieachtergrond (niet-westers), statushouder, instroom uit 
vrouwenopvang, instroom uit daklozenopvang, instroom uit ggz-instelling?

14 Wat is de verhouding van de actuele energielabels in de kantorenmarkt?

15 Kunt u nader toelichten waar de eindejaarsmarge voor BZK in 2020 voor is 
ingezet?

16 Kunt u nader toelichten voor welke activiteiten of projecten de bijdrage voor 
‘Huisvesting kwetsbare doelgroepen' is ingezet?

17 Waar is de financiering voor de pilots flexibele asielopvang te vinden op de 
begroting? Hoeveel aanvragen zijn er al gedaan? En hoe staat het er voor met 
deze aanvragen?

18 Waar is de impuls voor de woningmarkt van 1 miljard euro terug te vinden op de
begroting?

19 Welke resultaten zijn tot nog toe geboekt vanuit de Nationale Woonagenda? 20

20 Wat is de stand van zaken omtrent de 120 woningcorporaties die geen volmacht 
hebben gegeven om hun bezit in onderpand aan WSW te blijven geven?

31

21 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de problemen van de 
kredietwaardigheid van WSW?

31

22 Hoe vaak is in 2020 gebruik gemaakt van de Wet aanpak woonoverlast om een 
gedragsaanwijzing op te leggen?

35

23 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het onderzoek naar de 
demografische ontwikkelingen van Nederland in de komende decennia?

40

24 Kunt u een overzicht geven van alle bedragen die het Rijk uitgeeft aan de Friese 
taal en cultuur (gekoppeld aan activiteiten)?

45 98 

25 Kunt u aangeven welke meetbare doelen en indicatoren zijn opgenomen en 
moeten worden gerealiseerd voor de Friese taal en cultuur?

45 98 

26 Hoeveel bouwvergunningen zijn er in 2018, 2019 en 2020 afgegeven? Hoeveel 
bouwvergunningen zijn er in 2021 afgegeven tot nu toe? Wat is de verwachting 
van hoeveel er nog afgegeven worden? Wat is de verwachting voor het aantal 
vergunningen dat in 2021 wordt afgegeven?

54 62 

27 Hoeveel woningen zijn er sinds 2015 per jaar opgeleverd? 54 62 

28 Hoe is de migratie geweest van koopwoningen, sociale huurwoningen, 
middenhuurwoningen en dure huurwoningen, inclusief nieuwbouw en sloop, in 
2017, 2018 en 2019? En vanaf 2020 tot nu toe?

54 62 

29 Hoeveel huizen staan er nog ‘onder water’, in absolute aantallen? 54 62 

30 Hoeveel projecten zijn geholpen door de drie verschillende Expertteams? 
Hoeveel meer projecten zijn er door het Expertteam Versnellen geholpen, nu 
deze meer aanbodgestuurd zouden gaan werken?

54 62 

31 wat is de verdeling van het aantal koopwoningen, sociale huurwoningen, 
middenhuurwoningen en dure huurwoningen in Nederland?

54 62 

32 Wat is de gemiddelde verhuurprijs van sociale huurwoningen van corporaties? 
Wat is de gemiddelde verhuurprijs van sociale huurwoningen van corporaties per
woningmarktregio?

54 62 

33 Wat is de gemiddelde nieuwbouwprijs van sociale huurwoningen van 54 62 
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corporaties? Wat is de gemiddelde nieuwbouwprijs van sociale huurwoningen 
van corporaties per woningmarktregio?

34 Wat is de gemiddelde bruto huurprijs (zonder huurtoeslag) en netto huurprijs 
(met huurtoeslag) van sociale huurwoningen van corporaties? Wat is de 
gemiddelde bruto huurprijs (zonder huurtoeslag) en netto huurprijs (met 
huurtoeslag) van sociale huurwoningen van corporaties per woningmarktregio?

54 62 

35 Wat is de reden van de afbouw van de achterborgstelling van het Waarborgfonds
Sociale Woningbouw de komende jaren?

54 62 

36 Hoe groot is de kostenbesparing bij de administratieve lastenvermindering voor 
corporaties?

54 62 

37 Hoeveel woningcorporaties zijn hebben een juridische scheiding tussen DAEB 
en niet-DAEB bezit? Hoeveel woningcorporaties hebben een administratieve 
scheiding tussen DAEB en niet-DAEB bezit?

54 62 

38 In hoeverre is het eigen woningbezit de afgelopen jaren toegenomen? Wat is de 
verdeling van de toename onder verschillende inkomens- en leeftijdsgroepen?

54 62 

39 Wat is de status met betrekking tot het wetsvoorstel kwaliteitsborging voor het 
bouwen? Wat zijn de scenario’s hoe aan de nog levende zorgpunten ten aanzien 
van het wetsvoorstel tegemoet kan worden gekomen?

54 62 

40 Hoe realistisch is de afname van de totale lasten van de Dienst Huurcommissie in
het licht van de overschrijding van het begrootte bedrag dit jaar?

54 62 

41 Hoeveel nieuwbouwwoningen zijn in 2019 gerealiseerd door 
woningbouwcorporaties en wat waren hiervan de gemiddelde stichtingskosten?

54 62 

42 Hoeveel huishoudens ontvingen in 2019 en 2020 huurtoeslag? 54 62 

43 Wat is de inkomensverdeling van de mensen die in 2020 huurtoeslag ontvingen? 54 62 

44 Kunt u schematisch weergeven wat de gemiddelde (bruto) maandhuur was in 
2020 van ontvangers van huurtoeslag, zowel landelijk als per woningmarktregio

54 62 

45 In welke mate zijn in 2020 op basis van de huisvestingswet sociale 
huurwoningen toegewezen aan de verschillende bijzondere doelgroepen?

54 62 

46 Hoeveel financieringen zijn in 2020 verstrekt vanuit de Financieringsfaciliteit 
Binnenstedelijke Transformatie en tot hoeveel extra woningen leidt dit?

54 62 

47 Hoe vaak is in 2020 een inkomensafhankelijke hogere huurverhoging 
doorgevoerd?

54 62 

48 Hoeveel leningen zijn in 2017, 2018, 2019 en 2020 verstrekt aan huiseigenaren 
en VvE’s vanuit het Nationaal Energiebesparingsfonds (NEF)?

54 62 

49 Hoeveel privaat krediet is in 2020 aangetrokken door het Nationaal 
Energiebesparingsfonds (NEF)?

54 62 

50 Hoeveel huishoudens zijn in 2020 bereikt met de Stimuleringsregeling energie-
prestatie huursector (STEP)?

54 62 

51 Hoe vaak is in 2017, 2018,  2019 en 2020 gebruik gemaakt van de bevoegdheden
op de Wet bijzondere maatregelen grootstedelijke problematiek (artikel 5) om 
leefbaarheidsproblemen en overlast aan te pakken?

54 62 

52 Hoeveel huishoudens maakten in 2017, 2018, 2019 en 2020 gebruik van de 
Nationale Hypotheekgarantie (NHG)? Hoe vaak betrof dit starters en/of personen
in de leeftijdscategorie 25-35 jaar?

54 62 

53 Hoe groot was het woningtekort op 1 januari 2020? Hoe groot was het tekort op 
31 december 2020? Hoe waren deze cijfers  voor sociale huurwoningen? En voor
woningen middenhuur? En voor betaalbare koopwoningen? En voor duurdere 
koopwoningen? Kunnen deze gegevens in een schema weergegeven worden? 
Hoeveel woningen zijn er in ieder segment gebouwd?

56
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54 Hoeveel mensen hebben gebruik gemaakt van de verlenging van drie maanden 
van een tijdelijk huurcontract tijdens in 2020? 
Hoeveel mensen zijn  in 2020 uit huis gezet?

57

55 Kan per BES-eiland de omvang van het aantal sociale huurwoningen, 
particuliere huurwoningen en koopwoningen worden weergegeven? En kan per 
eiland per categorie woning het tekort worden aangegeven?

57

56 Hoeveel studenten- en starterswoningen zijn er als gevolg van de 
woningbouwimpuls extra bijgebouwd in 2020?

57

57 Kunt u aangeven waarom er in 2020 middelen zijn begroot voor de 
Huisvestingsvoorziening statushouders, terwijl de regeling in 2019 is gesloten?

58

58 Kunt u nader uiteenzetten waaruit de uitgaven van de Woningbouwimpuls 
bestaan?

58

59 Hoeveel vergunninghouders moesten gemeenten tussen 2015 en 2020 
huisvesten? Hoeveel daarvan zijn naar sociale huurwoningen gegaan? Hoeveel 
daarvan zijn naar sobere huisvesting gegaan, met behulp van de 
subsidieregeling? Hoeveel daarvan zitten nog in asielzoekerscentra? Hoeveel 
gemeenten hebben vergunninghouders nog als urgentiecategorie voor sociale 
huurwoningen, in plaats van sobere huisvesting te realiseren met de subsidie van 
de Rijksoverheid? Hoeveel aanvragen zijn er geweest voor de Tijdelijke regeling
stimulering huisvesting statushouders, uitgesplitst per maand?

59

60 Wat is de stand van zaken van de uitvoering van de motie-Özütok (Kamerstuk 
35570-VII, nr. 78)?

61

61 Kan een actuele stand van zaken van de plancapaciteit per provincie worden 
gegeven en kan hierbij ook worden aangegeven welk percentage hiervan hard en 
zacht is en welk percentage binnenstedelijk en welk percentage buitenstedelijk is
gepland?

61

62 Wat zijn de gemiddelde actuele stichtingskosten van een sociale huurwoning? 61

63 Hoeveel sociale huurwoningen zijn er in 2020 bijgekomen en hoeveel zijn er in 
2020 verkocht of gesloopt?

61

64 Hoeveel geld is er gemiddeld per extra woning bijgedragen via de 
woningmarktimpuls?

61

65 Kan per categorie woning (sociale huur, vrije sector, koop) het aantal woningen 
per energielabel worden weergegeven in een schema?

62

66 Wat is bij benadering het bedrag dat nodig is om een woning via bijvoorbeeld 
isolatie een energielabel hoger te maken? Dus hoeveel budget is er nodig om van
D naar C en van C naar B te gaan etc.?

62

67 Hoeveel sociale huurwoningen hadden op 1 januari een energielabel G? Hoeveel 
waren dat er op 31 december? Hoe gold dit voor label F? en E, D, C, B en A? 
Hoe was dit voor de vrije sector? Kan dit overzichtelijk worden weergegeven?

65

68 Kunt u nader duiden hoeveel woningen door de RREW een verduurzamingsslag 
hebben geslagen?

69

69 Kunt u nader ingaan op welke activiteiten er onder het Programma Aardgasvrije 
Wijken hebben plaatsgevonden?

69

70 Kunt u toelichten waarom de begrote middelen voor de BRO onder de bijdragen 
aan zbo’s en rwt’s in 2020 niet tot uitputting zijn gekomen, en wat dit betekent 
voor de uitvoering van het programma?

69

71 Op welke termijn wordt de impactanalyse van de Aanvullinsregeling geluid 
afgerond en worden de resultaten naar de Kamer gestuurd?

72

72 Kunt u nader aangeven waar de middelen die onder artikel 5.2 onder het 
programma ‘Aan de Slag’ naar gealloceerd zijn?

75
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73 Kunt u aangeven hoe de overuitputting op de bijdrage aan medeoverheden op 
artikel 5.2 ‘Aan de slag’ zijn ontstaan?

75

74 Kunt u nader aangeven wat de huidige stand van zaken is omtrent de 
implementatie van de DSO?

75

75 Kan de totale Rijksuitgave aan ICT beheer en onderhoud in een tabel uitgesplitst 
worden?

84

76 De minister heeft eerder aangegeven zich in te zetten voor het gebruik van 
Fryslân als benaming van de provincie, waarom staat er dan nog weer provincie 
Friesland in de jaarstukken?

98

77 Op welke wijze wordt ervoor zorggedragen dat rijksambtenaren die in sommige 
gevallen al meer dan een jaar thuiswerken toch goed betrokken blijven bij hun 
werkomgeving en collega's? Zijn er concrete plannen hoe rijksambtenaren (die 
dat willen) weer stapsgewijs gedeeltelijk (een bepaald aantal plekken per kantoor
conform de basismaatregelen) de mogelijkheid krijgen om naar hun werkplek te  
gaan nu de coronacijfers afnemen en de vaccinatiegraad toeneemt?

101

78 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de nieuwe cao voor 
rijksambtenaren? Wat is de reden dat er nu enige tijd geen nieuwe cao is?

103

79 Wat betekent de genoemde ‘bemoeilijking van de haalbaarheid’ specifiek voor 
het onderdeel Internationale Sociale Voorwaarden binnen het beleid voor 
Maatschappelijk Verantwoord Inkopen?

103

80 Waarom is slechts bij 57 van de 527 aanbestedingen die relevant waren voor het 
beleid voor Maatschappelijk Verantwoord Inkopen de Internationale Sociale 
Voorwaarden toegepast ?

103

81 Welke doelstelling is er voor 2021 en de jaren erna voor de toepassing van de 
Internationale Sociale Voorwaarden bij aanbestedingen waarvoor het beleid voor
Maatschappelijke Verantwoord Inkopen relevant is?

103

82 Waarom was het bij slechts vijf van de 527 aanbestedingen mogelijk voor een 
bedrijf om punten te verdienen met goed MVO-beleid via de gunningscriteria die
worden gesteld aan een aanbesteding? Wat gaat u doen om, in het licht van de 
ambities in de beleidsnota van het kabinet Van Voorlichten tot Verplichten 
(2020), dit percentage verhogen?

103

83 Kunt u nader ingaan op de kosten die gemoeid zijn met het uitstellen van de 
renovatie van het Binnenhof?

117

84 Kan in een overzicht worden weergegeven hoeveel huishoudens tot nu toe 
hebben gekozen voor een nieuwe opname volgens nieuwe NPR-normen? En 
hoeveel huishoudens hebben gekozen voor uitvoering voor het 
versterkingsadvies dat ze hebben?

120

85 Hoeveel bezwaarschriften zijn er tegen besluiten van schadeafhandeling in 
Groningen ingediend per jaar vanaf 2012?

120 124 

86 Hoeveel bezwaarschriften zijn er tegen versterkingsbesluiten in Groningen 
ingediend per jaar vanaf 2012?

120 124 

87 Hoeveel beroepen zijn er aangetekend tegen schadebesluiten in Groningen per 
jaar vanaf 2012?

120 124 

88 Hoeveel beroepen zijn er aangetekend tegen versterkingsbesluiten in Groningen 
per jaar vanaf 2012?

120 124 

89 Welke kosten zijn gemaakt voor beroepszaken tegen schade- en 
versterkingsbesluiten?

120 124 

90 Wat zijn de kosten van de landsadvocaat geweest bij zaken rondom de 
gaswinning in Groningen per jaar vanaf 2012? Bij hoeveel zaken in totaal in 
Groningen is de landsadvocaat betrokken geweest?

120 124 
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91 Hoeveel juristen heeft het IMG in dienst?
Hoeveel juristen heeft de NCG in dienst?

120 124 

92 Wanneer worden de maatregelen getroffen die er voor zorgen dat gedupeerden in
Groningen slechts “één loket“  ervaren? Bijvoorbeeld een gezamenlijke 
webpagina die doorverwijst naar de websites van beide organisaties en/of een 
overkoepelend telefoonnummer of routering van gesprekken naar de juiste 
organisatie?

120 124 

93 Wanneer worden er concrete doelen en actiepunten geformuleerd voor het 
verbeteren van de samenwerking tussen IMG en NCG?

120 124 

94 Kan helder worden weergegeven welke versnellingsmaatregelen in de 
versterkingsoperatie Groningen hebben geleid tot welke resultaten?

120 124 

95 Wanneer worden de doelstellingen van alle stappen van het versterkingsproces in
Groningen gedeeld met gedupeerden en de Kamer?

120 124 

96 Kan in een overzicht helder worden weergegeven hoe directe en indirecte kosten 
van de schadeafhandeling en versterkingsoperatie in Groningen hebben geleid tot
welke resultaten? Kan daarin meegenomen welk deel van de gasopbrengsten de 
staat daarvoor heeft gebruikt?

120 124 

97 Wat is er tot nu toe met het gebiedsfonds (€ 600 mln) en de knelpuntenpot (€ 100
mln) gedaan die bestuurlijk in Groningen zijn afgesproken?

120 124 

98 Wanneer worden er concrete, meetbare doelen geformuleerd waaruit afgeleid 
kan worden dat de bewoner in het aardbevingsgebied centraal staat?

120 124 

99 Wanneer krijgen de maatschappelijke organisaties in Groningen weer een vaste 
plek aan de onderhandelingstafel?

120 124 

100 Wanneer wordt er een instrument gepresenteerd waarmee je kunt meten het NPG
voldoende heeft bijgedragen aan compensatie of genoegdoening?

120 124 

101 Wanneer komt er een alternatieve wijze van financiering en verantwoording voor
schadeherstel en versterking in Groningen, zoals de Rekenkamer aanbeveelt?

120 124 

102 Welke concrete, meetbare doelen waren er geformuleerd voor de 
versterkingsoperatie Groningen? En in hoeverre zijn deze doelen ook 
daadwerkelijk gehaald?

121

103 Eigenaren van precies welke woningen kunnen een beroep doen op de maximaal 
€ 7.000,- subsidie voor verduurzaming? Wat werd er precies gesubsidieerd?
Kan in een overzicht worden weergegeven hoeveel subsidie de verschillende 
stichtingen hebben ontvangen?

122

104 Aan hoeveel eigenaren heeft de NCG bijna € 78 miljoen subsidie verleend om 
woningen te versterken en aan de veiligheidsnormen te laten voldoen? Voor 
welke eigenaren geldt deze regeling?  In welke fase verkeren deze eigenaren nu?
Met welke reden vallen deze kosten buiten die van de versterkingsoperatie? 
Welk deel betaalt de NAM van deze te versterken woningen?
Welke afwerkings- en inrichtingskosten kunnen via deze regeling gedeclareerd 
worden? Geldt dat voor iedereen?
Hoeveel is er voor deze regeling begroot in 2021? En in 2022?

123

105 Zijn er kosten opgenomen in het werk- en onderzoeksbudget voor onderzoek 
naar funderingsschade? En naar de oorzaak daarvan? Zo ja, hoeveel panden zijn 
onderzocht? Wat zijn daarvan de uitkomsten?

123

106 Wat wordt bedoeld met “de middelen zullen weer beschikbaar worden gesteld in 
2021 op de BZK begroting”?

123

107 Kan in een overzicht worden weergegeven aan welke projecten welke bedragen 
zijn verstrekt in het kader van NPG?

124

108 Welke factoren zorgen er voor dat de NAM de facturen van de 
versterkingsoperatie nog niet betaald heeft? Kan de NAM verplicht worden deze 

124
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facturen te betalen?

109 Wat zijn de totale kosten geweest voor de Nationaal Coördinator Groningen in 
2020, graag uitgesplitst naar soort kosten?

125

110 Wat is de stand van zaken omtrent de saneringstrajecten bij Vestia, Stichting 
Humanitas Huisvesting en Woonstichting Geertruidenberg?

235
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